

HOUSE OF COMMONS

Tuesday, May 25, 1869

The Speaker took the chair at three o'clock.

Messrs. Morris, Simard and others, presented petitions praying that no fundamental change be made in the present system of banking and currency.

Mr. Bowman presented a petition from Berlin for the repeal of the Insolvency Act.

Hon. Mr. Langevin brought down a return to the address for the correspondence with the Imperial Government and the British Minister at Washington, relative to a renewal of the Reciprocity Treaty; also papers relative to the death of Dr. Hogan, of the Nova Scotia Railway; also papers relative to the seizure of the schooner "Mazeppa," in British waters, by an armed force from the United States.

Sir George E. Cartier introduced a Bill to continue for a limited time the charter of the Jacques Cartier Bank.

Mr. Simard introduced a Bill to continue the charter of the Union Bank of Lower Canada.

Mr. Morris introduced a Bill to amend the charter of the City Bank.

THE NORTH-WEST

Sir George E. Cartier moved that on Friday next the House resolve itself into Committee of the Whole to consider the North-West resolutions, which he said were not yet printed, on account of yesterday having been a holiday. They would be in the hands of members to-morrow. The object of the resolutions was merely to give effect to the preliminary arrangement entered into by the Minister of Public Works and himself in England, and which had been ratified by their colleagues. The report and all the correspondence with reference to this important subject, were in the hands of members, and he hoped there would be no objection to his making this motion, although the resolutions were not printed, his objection being to expedite business.

Mr. Mackenzie said there could be no objection to the hon. gentleman's motion, but

96068—284

CHAMBRE DES COMMUNES

Le mardi 25 mai 1869

L'Orateur occupe le fauteuil à 3h00.

MM. Morris, Simard et d'autres députés présentent des pétitions demandant qu'on n'apporte pas de changements fondamentaux au système bancaire et monétaire actuel.

M. Bowman présente une pétition de Berlin demandant la révocation de la Loi sur la faillite.

L'hon. M. Langevin dépose la correspondance échangée avec le Gouvernement Impérial et le ministre britannique à Washington au sujet du renouvellement du Traité de Réciprocité. Il dépose également des documents concernant le décès de M. Hogan des chemins de fer de la Nouvelle-Écosse, ainsi que des documents concernant la saisie par un bâtiment de la marine américaine de la goélette *Mazeppa* en eaux britanniques.

Sir George-É. Cartier présente un projet de loi sur la prorogation de la charte de la Banque Jacques Cartier.

M. Simard présente un projet de loi sur la prorogation de la charte de la Banque de l'Union du Bas-Canada.

M. Morris présente un projet d'amendement de la charte de la City Bank.

LE NORD-OUEST

Sir George-É. Cartier propose que la Chambre se réunisse vendredi prochain en Comité général pour étudier les résolutions concernant le Nord-Ouest qui ne sont pas encore imprimées parce que la journée d'hier était fériée. Les députés les recevront demain. Il s'agit simplement d'entériner l'accord préliminaire signé par le ministre des Travaux publics et lui-même en Angleterre et ratifié par leurs collègues. Les députés connaissent déjà le rapport et la correspondance à ce sujet et il espère que cette motion ne rencontrera pas d'obstacles même si les résolutions ne sont pas encore imprimées car il cherche simplement à accélérer les choses.

M. Mackenzie déclare qu'il ne peut y avoir d'objection à la motion du député, mais il